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BRMG-KSiB-II.0012.3.2016 
 

PROTOKÓŁ NR 29–3/2016 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 21 marca 2016 roku, a rozpoczęło się o godz. 16.00, w sali nr 003 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięć osób (5), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecny: radny Jerzy Milewski. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 29 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura 
Wodociągowo – Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 607. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska – druk nr 
608. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 609. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy – druk nr 610. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami 
komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne – druk nr 611.  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno – wypoczynkowe, 
wykorzystywanych jedynie przez część roku – druk nr 612. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – druk nr 613. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta 
Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej – druk nr 614. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

9. Budżet Obywatelski 2017. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Wydziału Promocji, Informacji i Komunikacji Społecznej  

10. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 

Następnie Przewodniczący poinformował, że do Komisji zostały skierowane do 
zaopiniowania projekty uchwał: 

• w sprawie podjęcia współpracy Gminy Miasta Gdańska z Gminą Miasta Sopot, 
Gminą Miasta Gdynia, Gminą Miejską Rumia, Gminą Miasta Wejherowo, 
Gminą Wejherowo w celu realizacji projektu pn. „Budowa Tras 
Rekreacyjnych”  – druk nr 615, 

• w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. „Pętla 
Żuławska i Zatoka Gdańska” w tym podjęcia współpracy z Partnerem spoza 
Sektora Finansów Publicznych wyłonionym w drodze konkursu – druk nr 616,  

• zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 
będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2016 roku – druk nr 621.                                              

 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie do porządku 
posiedzenia: 
- druku nr 615 jako pkt 1 A – głosowanie: jednogłośnie - 4 za, 
- druk nr 616 jako pkt 1 B – głosowanie: jednogłośnie – 4 za, 
- druk nr 621 jako pkt 1 C – głosowanie: jednogłośnie – 4 za. 
 

Przewodniczący dodał, że do projektów uchwał druków nr 608, 609, 610, 611, 612, 
613, 614, czyli projektów dotyczących gospodarowania odpadami wpłynęły 
Autopoprawki, które związane są ze zmianą podstawy prawnej.  
 

W związku z brakiem uwag do porządku posiedzenia Przewodniczący poddał jego 
przyjęcie pod głosowanie.  
Głosowanie:  
4 za – jednogłośnie 
 

PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura 
Wodociągowo – Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 607.              
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. - BRMG-S.0006.55.2016). 
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Pani Anna Szczepańska – inspektor w Wydziale Polityki Gospodarczej, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałabym dopytać, bo w uzasadnieniu do uchwały, ostatni akapit: 
Dokapitalizowanie Spółki jest działaniem o charakterze długookresowym, a 
ekwiwalent przekazanych składników finansowych uzyskuje Gmina Miasta Gdańska 
w postaci równoważnego wartościowo pakietu udziałów. Czy nasze założenie jest 
takie, że program zdrojów będzie kontynuowany niezależnie od tego, czy będą 
takie projekty?  
 
Pani Anna Szczepańska – inspektor w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Wskazane było w projekcie w Budżecie Obywatelskim 14 lokalizacji, ale ponieważ 
ze względów technicznych nie wszystkie można wykonać i nie wszystkie GIWK 
chciałby zrobić w tych lokalizacjach, ponieważ te, które są wskazane ostatecznie 
10 lokalizacji będą takimi typowymi zdrojami jak są w pasie nadmorskim. 
Natomiast 4 pozostałe będą specjalnie projektowane ze względu na otoczenie, m. 
in. Plac Solidarności, Starówka.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Rozumiem, że chodzi o względy konserwatorskie?  
 
Pani Anna Szczepańska – inspektor w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Tak. Historyczne, żeby one się wpasowywały w infrastrukturę. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Te 14 lokalizacji było w projekcie Budżetu Obywatelskiego?  
 
Pani Anna Szczepańska – inspektor w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Tak jest. One będą na stanie GIWK-u, w majątku GIWK-u, natomiast eksploatacja 
SNG.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy założenie jest takie, czy w kolejnym z Budżetów Obywatelskich będzie to 
kontynuowane nie mamy takiej wiedzy…  
 
Pani Anna Szczepańska – inspektor w Wydziale Polityki Gospodarczej 
W GIWK-u nie ma takiej opracowanej koncepcji dotyczącej zdrojów.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Te wewnątrz szkół, promujemy zdrowy styl życia, gdańską wodę, ale chciałam 
dopytać o Saur Neptun Gdańsk ma z kolei taki program w takich miejscach 
związanych z edukacją. To są dwa niezależne?  
 
Pani Anna Szczepańska – inspektor w Wydziale Polityki Gospodarczej 
To są dwa niezależne, bo tutaj to jest taka twarda inwestycja, natomiast Saur to 
jest bardziej taka bardziej edukacyjna, promocyjna.  
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Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 607. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Szczepańską – Inspektora w Wydziale 
Polityki Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 607. 
(Opinia nr 29-3/127-8/2016).  
 

PUNKT – 1 A 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podjęcia 
współpracy Gminy Miasta Gdańska z Gminą Miasta Sopot, Gminą Miasta Gdynia, 
Gminą Miejską Rumia, Gminą Miasta Wejherowo, Gminą Wejherowo w celu 
realizacji projektu pn. „Budowa Tras Rekreacyjnych” – druk nr 615.             
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. - BRMG-S.0006.63.2016). 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawił projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otwierając dyskusję powiedział: to jest uchwała 
intencyjna, natomiast czy istnieją już jakiekolwiek szczegóły tego?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Są to szlaki, które biegną przez Trójmiejski Park Krajobrazowy. Właśnie z 
Zarządem tego Parku Krajobrazowego uzgodnione te szlaki będą podlegały pewnej 
właśnie modernizacji i oznaczenia i będą zapewniały przebieg. Tamta trasa nazywa 
się fachowo niebieskim szlakiem. Zakres wynika bezpośrednio z całego programu 
strategicznego związanego z turystyką dla województwa pomorskiego. Jeśli chodzi 
o stan zaawansowania to w tej chwili biegną kwestie dokumentacji projektowych. 
Każdy z partnerów musi być na koniec roku gotowy z dokumentacjami, tak, żeby 
osiągnąć gotowość aplikacyjną na koniec tego roku.     
 
Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 
i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku 
nr 615. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 615. 
(Opinia nr 29-3/128-9/2016).  
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PUNKT – 1 B 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
przystąpienia do realizacji projektu pn. „Pętla Żuławska i Zatoka Gdańska” w 
tym podjęcia współpracy z Partnerem spoza Sektora Finansów Publicznych 
wyłonionym w drodze konkursu – druk nr 616.              
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. - BRMG-S.0006.64.2016). 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawił projekt uchwały.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 616. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 616. 
(Opinia nr 29-3/129-10/2016).  
 

PUNKT – 1 C 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku – druk nr 621.              
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. - BRMG-S.0006.69.2016). 
 

Pani Janina Liedtke – Jarema - p.o. Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Gdańsku, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: Pani dyrektor ta obniżka 
wynika z tego, że jakieś współczynniki w PFRON-ie się zmniejszyły czy ilość osób? Z 
czego to wynika?  
 
Pani Janina Liedtke – Jarema - p.o. Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Gdańsku 
To jest bardzo skomplikowany algorytm dla matematyków z wyższej półki. Tam w 
grę wchodzi oczywiście liczba osób niepełnosprawnych bezrobotnych, liczba dzieci. 
My nie znamy dokładnie przyczyny, ponieważ budżet PFRON-u zapisany w ustawie 
budżetowej jest zbliżony jakby do roku poprzedniego. Natomiast PFRON uruchamia 
inne inicjatywy w formie programów. Realizujemy program tzw. Aktywny 
Samorząd, którym objęci są studenci. Dofinansowujemy do opieki nad dziećmi dla 
osób niepełnosprawnych itd., a teraz jest interesujący program wyrównywania 
różnic pomiędzy regionami i tu się pojawia taka możliwość, której dawno już nie 
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było, dlatego, że Trójmiasto było wyłączone z programów w poprzednich latach 
jeśli chodzi o wyrównanie różnic. W tym roku Trójmiasto jest włączone i tu się 
pojawia taka cenna inicjatywa, że będzie można dokonywać zakupów dla 
jednostek, a nie tylko dla osób fizycznych. Więc tu być może jakieś windy 
dodatkowe powstaną, jak też są propozycje zakupu mikrobusów dostosowanych do 
osób niepełnosprawnych z dużym dofinansowaniem od 55 do 65% PFRON może 
dofinansować.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Ale to jest w całości zadanie zlecone? Tam środków własnych nie ma?  
 
Pani Janina Liedtke – Jarema - p.o. Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Gdańsku 
Mamy niewielkie środki własne, które stanowią dopłatę 10% do warsztatów terapii 
zajęciowych i to jest kwota stu kilkudziesięciu złotych, więc to jest tylko taki 
wkład miasta.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałabym zapytać o pozycję dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji, turystyki 
osób niepełnosprawnych i tam jest kwota 1725 zł i chciałabym zapytać, bo to jest 
tak wiele obszarów, a tak mała kwota. Na co ona jest przeznaczona i jak 
wykorzystywana?  
 
Pani Janina Liedtke – Jarema - p.o. Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Gdańsku 
Kolega odpowie.  
 
Pan Maciej Bylicki – Kierownik Działu ds. Osób Niepełnosprawnych w Miejskim 
Ośrodku Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
To jest zadanie, na które wnioski są składane do końca 30 listopada poprzedniego 
roku. Zabezpieczamy w 100% potrzeby, bo jeden taki mały wniosek wpłynął na to 
zadanie. A to wynika z tego, że też są poniżej zadania zlecone, które też dla 
organizacji pozarządowych są kierowane i tam nie trzeba mieć takiego udziału jak 
w sport, kultura, rekreacja, turystyka. Też jest zadanie dla organizacji, ale tam 
musi mieć 40% udziału własnego, a jak są te zadania zlecone to w zasadzie podobne 
zadania mogą być realizowane, a nie trzeba aż tak dużego udziału własnego, 
dlatego w 100% zapewniamy to.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
A wcześniej też tak mało wniosków wpływało?   
 
Pan Maciej Bylicki – Kierownik Działu ds. Osób Niepełnosprawnych w Miejskim 
Ośrodku Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
Tak. Jest w zasadzie jeden, dwa wnioski góra.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Ostatnio w styczniu jak 
pani dyrektor u nas gościła to były pytania poza tematem uchwały dotyczące 
programu 500 plus. Może z tego zakresu są jakieś pytania?   
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Pani dyrektor już jest w gotowości.  
 
Pani Janina Liedtke – Jarema - p.o. Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Gdańsku 
Miasto jest przygotowane, gotowość ogłosiło. My w tej chwili przy 3-go Maja już w 
zasadzie interesantów obsługujemy. Do dnia dzisiejszego przez połowę czwartku, 
piątek i dzisiejszy dzień. Mieliśmy ponad 200 telefonów na infolinii. Około 130 osób 
skorzystało z punktu informacyjnego na parterze. Natomiast mamy umówione 32 
osoby jak na dzień dzisiejszy, umówione na telefon i z wyznaczeniem konkretnego 
terminu.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
A czy tą nakładkę na program komputerowy Emp@tia już państwo dostali?  
 
Pani Janina Liedtke – Jarema - p.o. Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Gdańsku 
Nie. Jeszcze nie. Z tego co wiem testowane są te wszystkie oprogramowania, jak 
również nie bardzo jeszcze do końca wiadomo jak banki sobie z tym poradzą i ZUS.  
Dniem prawdy czy ta Emp@tia, bo rzeczywiście ministerstwo wynajęło ekspertów i 
bardzo duże postępy poczyniło jeśli chodzi o obsługę Emp@tii. Natomiast dniem 
prawdy to będzie dzień 1 i następne. Spodziewamy się największej ilości wniosków 
wnioskodawców przez okres pierwszych 2 tygodni. Kończymy urządzanie punktów 
terenowych. W Wielki Piątek będzie stan gotowości. Natomiast jeśli chodzi o 
przyjmowanie wniosków to 6500 wniosków obsłużą klientów MOPR-u obsłużą 
pracownicy socjalni, bo oni pewnie jako pierwsi, ci klienci, stanęliby w kolejkach 
do punktów. Natomiast też zadeklarowały wsparcie 32 szkoły od swoich rodziców i 
swoich pracowników przyjmą wnioski. Dzisiaj odbyło się takie szkolenie. Pan 
Prezydent miasta również zwrócił się do dużych zakładów pracy, jak również 
jednostek budżetowych o organizowanie takich punktów przyjęć i na 30 
przygotowaliśmy przeszkolenie z wypełniania wniosków, takie podstawowe.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 621. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Janinę Liedtke – Jarema – p.o. Dyrektora 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 621. (Opinia nr 29-3/130-11/2016).  
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PUNKT – 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pytanie do państwa radnych, kolejne druki w sprawie utrzymania czystości w naszej 
gminnie, czy państwo chcą posłuchać wszystkich w jednym ciągu, wszystkich tych 
tematów i ewentualnie zadawać pytania, czy po kolei omawiać, tak jak zostały 
skierowane?  
 
Członkowie Komisji zdecydowali, aby projekty uchwał były omawiane łącznie.  
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska 
– druk nr 608 + Autopoprawka.              
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. - BRMG-S.0006.56.2016). 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 609 
+ Autopoprawka.              
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. - BRMG-S.0006.57.2016). 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy – druk nr 610 + Autopoprawka.              
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. - BRMG-S.0006.58.2016). 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia stawki 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami 
komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie zamieszkują 
mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 611 + Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. - BRMG-S.0006.59.2016). 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno – wypoczynkowe, 
wykorzystywanych jedynie przez część roku – druk nr 612 + Autopoprawka.              
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. - BRMG-S.0006.60.2016). 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – druk nr 613 + Autopoprawka.              
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. - BRMG-S.0006.61.2016). 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta 
Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej – druk nr 614 + Autopoprawka.                         
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. - BRMG-S.0006.62.2016). 
 

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, w imieniu 
wnioskodawcy, przedstawił projekty uchwał. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektów uchwał, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: Podnosimy opłatę za 
niesegregowanie odpadów i słusznie, do maksymalnej granicy. Natomiast, tak jak 
pan powiedział 15-20% w tej chwili nie segreguje, pewnie po podniesieniu… 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W nieruchomościach zamieszkałych, natomiast w niezamieszkałych 60% nie 
segreguje.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pewnie po podniesieniu tej opłaty pewnie ten współczynnik troszeczkę się obniży, 
natomiast tak czy inaczej przyniesie dodatkowe przychody do systemu. W związku 
z tym na co państwo planują przeznaczyć te dodatkowe  przychody? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jeżeli chodzi o przeznaczenie nadwyżki finansowej to oczywiście zasadniczym 
elementem, na który chcielibyśmy wydatkować te pieniądze to jest … to znaczy to 
jest tak, po pierwsze trzeba powiedzieć, że my planujemy opłaty poniżej kosztów, 
bo koszty planujemy na poziomie ponad 88 mln, a opłaty na poziomie 84 mln.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Ale jest jeszcze poduszka z lat poprzednich. 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, ale chcę powiedzieć, że tutaj jakby jest po pierwsze nie planujemy na pełną 
wysokość wydatków. Kolejna rzecz to są właśnie utrata jakby dochodów z uwagi na 
to, że zakładamy, że połowa z tych osób, które nie segregują, zacznie segregować, 
a więc nie będziemy mieć pełnej tej nadwyżki, którą moglibyśmy mieć i ostatnia 
rzecz, o której warto pamiętać to budowa PSZOK-ów, czyli punktów segregacji 
odpadów. Miasto, zgodnie z wolą mieszkańców zresztą, chce wybudować 6 takich 
PSZOK-ów blisko terenów zamieszkałych, ale oczywiście nie na terenach 
zamieszkałych, tylko gdzieś w pobliżu. Jak państwo wiecie mamy 6 sektorów. 
Jeżeli przyjąć, że jeden PSZOK miałby kosztować ok. 2 mln zł to jest to koszt 12 
mln zł, także to jest jakby zasadniczy element wydatkowania tych środków.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś inne pytania? Pani przewodnicząca bardzo proszę.  
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ja mam kilka różnych pytań, ale nie ukrywam, że pan dyrektor bardzo mnie 
zaciekawił tym stwierdzeniem, które przed chwilą padło, że planujecie poniżej 
kosztów. Czy to w ogóle jest legalne, że państwo zakładacie, że macie…   
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, właśnie ze względu na to, że mamy pewną górkę z uwagi na niesegregację 
odpadów, bo my co do zasady oczywiście zakładamy, zresztą to się nie zmieniło, 
my zakładamy, że wszyscy segregują, bo musimy zbilansować system. Wiemy już 
mniej więcej ile nie segreguje, wiemy, że jest to mniej więcej 60% 
niezamieszkałych, a chyba 18% zamieszkałych i teraz podnosząc opłaty chcemy 
jakby to zniżyć. Nie wliczmy jakby wprost efektów braku segregacji do kalkulacji 
stawki, przynajmniej dzisiaj, z tych względów, o których mówiłem, ale też z tego 
powodu, że nie znamy ostatecznego wyniku poziomu niesegregacji, bo chcemy 
teraz wdrożyć kolejne działania motywujące do niesegregacji, w związku z tym, 
żeby nie zdestabilizować tego systemu nie chcemy jakby wprost odnosić tych 
wartości, tylko powiedzieć wyraźnie są to środki, które przeznaczamy na 
inwestycje w obszarze gospodarki odpadami komunalnymi. W tym wypadku jeśli 
chodzi o PSZOK-i to 6 lokalizacji.       
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Rozumiem, że z deklaracji, bo skąd te liczby, o których pan mówił? Czyli te ok. 60% 
i 20? Czy to są dane faktyczne, czy to są dane z deklaracji?  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To są informacje z deklaracji. Tak się zdeklarowali … 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
A jak się ma do tego rzeczywistość? Czy tak jak ludzie deklarują tak robią? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To znaczy jeżeli chodzi o rzeczywistość to jest gorzej.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Właśnie o to chciałam zapytać.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Rzeczywistość odbija się u nas na kosztach zagospodarowania, bo takie odpady są 
dużo droższe.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Rozumiem, że takich sytuacji, w której ktoś zadeklarował, że będzie segregował, a 
jednak okazuje się, że jest to frakcja zmieszana tzw. i państwo podejmują 
działania administracyjne, że jednak ustalają, że została źle złożona deklaracja i 
będzie naliczona wyższa opłata to póki co to możemy policzyć na palcach jednej 
ręki?   
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jak państwo wiecie system jest systemem upominawczym. Od początku wdrożenia 
systemu wdrożyliśmy system żółtych kartek, więc nie jest to póki co, te działania 
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nie są działaniami restrykcyjnymi, bardziej prewencyjnymi. Zdajemy sobie sprawę, 
że na siłę się niewiele da zrobić, zwłaszcza w budynkach wielorodzinnych. Wymaga 
to informacji, edukacji i pewnej dyscypliny, czy samodyscypliny, ale też w 
obszarze swojego zamieszkania, czyli przyzwyczajenia mieszkańców, że warto 
segregować, stąd póki co mamy wyższe koszty niż składane deklaracje. Jeśli chodzi 
o to, że musimy zapłacić wyższe koszty zagospodarowania odpadów. To też jest 
istotne z punktu widzenia kalkulacji tej stawki, że te ryzyko jest wciąż wysokie. 
Natomiast poza upominawczością oczywiście ZDiZ prowadzi postępowania o zmianę 
deklaracji. Jeśli chodzi o możliwości to są dwie, albo właściciel zmieni deklarację 
dobrowolnie, albo wystawia mu się decyzję o zmianie wysokości opłaty.  
 
Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
Może bym wspomógł wątek mitycznej niesegregacji mieszkańców. Jeśli chodzi o 
domki jednorodzinne mogę gwarantować, że 99,99% segreguje. Jest to relacja 1:1 
czyli pan pracownik z Sity pan mieszkaniec po drugiej stronie i nawet jeżeli coś się 
wydarzy to nalepiam tą żółtą kartkę i za tydzień odpady są posegregowane i 
generalnie nie możemy tu mówić o żadnym braku segregacji. Jakieś pojedyncze 
przypadki. Po takiej akcji jednej kartce, drugiej zmieniają deklaracje na 
niesegregowane. To ich decyzja finansowa wtedy, że nie chcą się bawić z przyczyn 
jakiś wewnętrznych, że nie są w stanie uporządkować w gospodarstwie domowym.     
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Dużo było takich sytuacji?  
 
Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
Nie. To naprawdę w ciągu roku jest z 200 żółtych kartek, ale to są upomnienia. Coś 
się wam wydarzyło. Zmian deklaracji jest góra 10 rocznie. Jeśli chodzi o firmy to są 
ich indywidualne decyzje. Tak naprawdę 30% firm segreguje, 70% nie segreguje. 
Takie są relacje. Segregacja suche, mokre jest trudną segregacją, to trzeba 
przyznać. Są to odpady nieprzyjemne te mokre. Na terenie firmy oni biorą pod 
uwagę, że nie są w stanie zapanować nad pracownikami i wybierają ten model 
niesegregacyjny. Mówię jak jest. Jeśli chodzi o duże spółdzielnie to wiadomo 
złapanie pojedynczych przypadków mieszkańca z 10 piętra, który przynosi worek z 
niesegregowanymi i wrzuca do pojemnika 1100 jest praktycznie niemożliwe. Ten 
odpad ginie w tym pojemniku i tak naprawdę jak go zawieziemy do Zakładu 
Utylizacyjnego oni nie są w stanie stwierdzić czy to jest odpad suchy czy zmieszany 
i jeśli chodzi o wskaźniki suche niesegregowane nie mamy tutaj żadnych 
przesłanek, żeby … jeśli chodzi o liczby, tonaż niesegregowanych, tonaż suchych, 
nie ma żadnych przesłanek, żeby twierdzić, że mieszkańcy nie segregują.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Nie zdarzyła się sytuacja, w której w związku z tym, że jeden, drugi czy trzeci 
mieszkaniec nie segreguje to np. cała wspólnota, w tym wypadku cała wspólnota 
deklaruje i cała wspólnota dostała administracyjnie zmianę decyzji na wyższą 
stawkę?   
 
Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
Tutaj się zdarzają takie wezwania i takie wojny. Dzisiaj podpisałem dla ZUS-u na 
Chmielnej np. pismo wezwanie do segregacji, na Targu Drzewnym do jednego 
pana, bo tam są pojedyncze deklaracje poskładane. Upominamy. Jeżeli po dwóch, 
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trzech upomnieniach nic się nie dzieje to wysyłamy pismo do naszego wydziału od 
deklaracji, czyli wymiaru opłat o wszczęcie postępowania administracyjnego. To 
trwa trzy miesiące. Takie są procedury z ustawy ordynacja podatkowa i po tym 
czasie mamy 3-4 wnioski ostateczne o zmianę deklaracji na niesegregowane. W 
międzyczasie mieszkańcy się opamiętują, bo widzą, że jednak gmina idzie na 
całość, ale te postępowania są trudne. To nie jest tak jak w Niemczech, że 
przychodzi pan Policjant i daje mandat. Od razu mamy 500 Euro i jest akcja i jest 
reakcja. Nasze postępowania są właśnie na tych żółtych kartkach lub na trzy 
miesięcznych postępowaniach administracyjnych, które administracyjnie są 
koszmarne jeśli chodzi o ten wymiar wina – kara, ale podsumowując wskaźniki 
segregacji tonażowe są w porządku dla tej gminy przy sposobie segregacji suche 
mokre i przy udziale poszczególnych frakcji. Oczywiście ustawa o utrzymaniu 
czystości narzuca nam poziomy recyklingu odpadów surowcowych, które radykalnie 
rosną na rok 2018 do 30%, na rok 2020 do 50%, ale tutaj to gmina musi właśnie 
włączyć zbiórkę odpadów surowcowych co czyni od 1 lipca 2016 włączając szkło.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Moje doświadczenie jako mieszkańca wspólnoty, która ma kilkanaście mieszkań na 
osiedlu, gdzie jest 500 mieszkań są takie, że ludzie dużo chętniej segregują na te 
kosze tzw. kolorowe czyli plastyk, makulatura, szkło, czyli na ten nieobowiązkowy 
system niż system mokre, suche, które jest rzeczywiście, tak jak pan powiedział, 
dużo cięższe do takiego skontrolowania i stwierdzenia, że ten sąsiad z tego piętra 
konkretnie zanieczyszcza pracę całej wspólnoty, czy całego osiedla.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ja tylko mogę dopowiedzieć panie przewodniczący, że system suche, mokre nie 
powstał tak sobie. To jest wsparcie dla modernizacji Zakładu Utylizacyjnego. 
Kiedyś przepisy unijne kierowały nas w kierunku konieczności wygospodarowania 
frakcji mokrej, czyli kompostowania odpadów komunalnych i bez tego sytemu 
Zakład Utylizacyjny nie byłby w stanie wykazać się właściwym poziomem odzysku 
odpadów biodegradowalnych.  
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki komunalnej 
Tu też podzielmy się odpowiedzialnością, bo założenia dla całego systemu to jest 
Wojewódzki Plan Gospodarki Odpadami, który w 2007 roku, to był ten pierwotny 
plan, bo pracujemy teraz, właściwie Marszałek pracuje nad aktualizacją, to ten 
plan gospodarki odpadami i cały system w województwie zbudował. I też jeśli 
chodzi o kwestie wymiarowania sortowni, wymiarowania kompostowni to są pewne 
ustalenia, uwarunkowania wynikające z planu gospodarki, ale też z opinii czy 
uzgodnienia Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Kontynuujemy ten system, 
który był pierwotnie założony. Dzisiaj już widzimy, że pewnie będzie trzeba go 
uzupełniać o kolejne frakcje. Dzisiaj idziemy w lipcu ze szkłem i pewno, nie ma co 
ukrywać, będziemy stopniowo wprowadzać kolejne frakcje w przyszłości. To też 
nie wynika z jakiegoś naszego widzimisię tylko z tego, że akurat województwo 
pomorskie ma specyficzny system gospodarowania odpadami.    
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale czy to oznacza panie Prezydencie, że we wszystkich gminach w województwie 
pomorskim jest mokre, suche? 
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Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie. W 9 regionach województwa pomorskiego jest wymagane pozyskiwanie frakcji 
biodegradowalnych i RIPOK-i, które funkcjonują mają MBP-y nastawione właśnie na 
frakcję również biodegradowalną i posiadają kompostownik.    
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki komunalnej 
Warto tutaj patrzeć też na kontekst tego projektu, który ma ten system cały 
zamknąć. Kontekst budowy spalarni w Gdańsku, że wiele województw ma te 
spalarnie na odpady zmieszane i to ułatwia realizację tego typu inwestycji, a my 
mamy na wysortowany produkt, jakim jest na końcu tzw. pre RDF. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
W jaki sposób te regiony spełnią tą normę 30 i 50%, które są w ustawie zapisane?  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jeżeli nie włączą się do współpracy z nami do realizacji trzeciego etapu 
modernizacji systemu, czyli budowy instalacji termicznego przetwarzania to będzie 
im ciężko, bo jednak zakaz składowania jest już w tym roku.   
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki komunalnej 
Niektóre już mają kary.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, bo nie wolno składować niestety zwłaszcza odpadów wysokoenergetycznych, 
ale nie tylko wysokoenergetycznych, również biodegradowalnych.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałabym dopytać o to, w jakich pojemnikach szkło będzie zbierane? Czy to 
mamy gdzieś opisane, czy to szkło będzie odrębne?   
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jest cała lista pojemników, które są wykazane. Szkło zbieramy w normalnych 
pojemnikach.   
 
Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
Plastykowe pojemniki koloru zielonego.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
60 litowe, 120 litrowe, 240 litrowe, 660 litrowe i największe 1100.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mi chodziło bardziej o oznaczenie kolorem.  
 
Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
Tak jak powiedziałem koloru zielonego. Dzisiaj przyszedł projekt naklejki na ten 
pojemnik. Mogę pokazać.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Na mokre mamy pojemniki brązowe. Na suche i zmieszane to jakie są takie są.  
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Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
Będzie jeszcze wersja z opisem co wrzucamy, czego nie wrzucamy.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Generalnie rzecz biorąc jeżeli przyjąć, że ludzie chętnie wysortowują właśnie 
odpady surowcowe czyli papier, szkło, plastyk i jeżeli skłonią się do 
wysegregowania mokrego to pozostała frakcja sucha jest frakcją resztkową. Po 
prostu jest to pozostały odpad. Chodzi nam o to, żeby jeszcze poza surowcami 
wtórnymi skłonić ludzi do wysortowywania frakcji mokrej, bo wspiera to nasz 
Zakład Utylizacyjny.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli będziemy mieli od 1 lipca trzy albo cztery frakcje, zależy kto jak zadeklaruje.   
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To znaczy trzy albo jeden.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Rzeczywiście trzy albo jeden. Natomiast pytanie czy w sensie organizacyjnym teraz 
cały ten system składania deklaracji ruszy na nowo?   
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak. Chociażby z uwagi na zmianę opłaty za nieselektywną zbiórkę. Oczywiście 
dotyczy to tych, którzy zadeklarowali brak selektywnej zbiórki.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Proszę powiedzieć coś o terminach. Czy też jest przygotowana jakaś akcja 
informacyjno – promocyjna? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pewnie. Już od dawna jest przygotowywana.  
 
Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
Jeśli chodzi o deklaracje to są dwa aspekty. Pierwsza to niesegregowanie, a druga 
szkło. Jeśli chodzi o szkło to mieszkańcy nie muszą niczego składać. Nie ma 
żadnych dla nich zmian. Po prostu dostaną zbiornik…  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Poza tymi, co nie segregują.  
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki komunalnej 

Ci co segregują mogą dalej segregować, chyba, że zmienią zdanie.  
 
Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
Dostaną pojemnik lub worek jeśli chodzi o domki jednorodzinne.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli jak ktoś tak jak ja segreguje to już nic nie musi składać więcej?  
 
Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
Nie. Przedsiębiorcy będą musieli złożyć nową deklarację. To nie jest żadna korekta 
tylko nowa, zgodnie z przepisami. Muszą zadeklarować kolejny pojemnik na szkło, 
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który zgodnie z ustawą musi mieć cenę jakkolwiek ona nie była, ale ustawa 
narzuca, że za pojemnik o danej pojemności musi być cena i stąd jest konieczność 
przedsiębiorców zamówienia pojemnika na szkło i w tym aspekcie jest już 
kampania edukacyjna w zasadzie na ukończeniu opracowana w ZDiZ. Rzecznik 
prasowy już tylko szczegóły dogrywa i jesteśmy gotowi praktycznie do startu. Z 
tego co wiem konferencja prasowa jest w środę. Pierwsza z całego cyklu różnych 
edukacyjnych i informacyjnych form przygotowana. Później będą autobusy, 
plakaty, przystanki tramwajowe i autobusowe, telewizja plus radio, festyny.   
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki komunalnej 

Gry i zabawy. Co ciekawe będzie wynajęty zespół teatralny do przedszkoli, który 
będzie robił przedstawienie w przedszkolach, jeździł z przedstawieniem á propos 
sortowania śmieci, bo zawsze przykład idzie od najmłodszych, także to taka 
ciekawostka.     
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Dzieciom się nie odmawia.  
 
Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
Taki nasz nacisk, żeby od października ruszyć z globalną edukacją. Oprócz 
teatrzyku, tak jak pan Prezydent powiedział, klasy 0-III na stałe włączyć. Co roku 
każdy powinien przejść lekcję edukacyjną we wszystkich szkołach w Gdańsku. Jak 
zaczniemy w październiku to chciałbym, żeby to nie skończyło się nigdy, żeby 
kolejne roczniki już wchodziły z wiedzą i tak naprawdę ta edukacja będzie 
przynoszona już do domów i zmieni, mam nadzieję, rodziców też.    
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Być może jeden z PSZOK-ów będzie poszerzony o funkcje właśnie edukacyjne.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Z tych planowanych? 
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki komunalnej 

Tak. Jeden z PSZOK-ów ma być takim miejscem właśnie specjalnych lekcji o 
segregacji, poprzez zabawę nauka sortowania, segregacji śmieci.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Korzystając z obecności władz najwyższych w zakresie gospodarki komunalnej, 
wiem, że planowane są te PSZOK-i. Czy już coś o lokalizacjach może pan Prezydent 
powiedzieć czy to za wcześnie? 
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki komunalnej 
Nie mogę. Trwają, właściwie finalizujemy dyskusję nad propozycjami. Jeszcze nie 
trafiły te propozycje na Kolegium Prezydenckie. Wiadomo, że przestrzeń miasta to 
jest zawsze w sensie wartości gruntu zawsze było dobro rzadkie i ileś podmiotów 
pewno by chciało z tego dobra rzadkiego korzystać, więc jest pewna dyskusja 
wewnątrz miasta.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
My już też jako Rada Miasta wsparliśmy, bo na zeszłej sesji w ramach WPF-u 
przegłosowaliśmy pieniądze na prace studialne nad tym. Rozumiem, że 
dynamicznie.  
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Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki komunalnej 

Dynamicznie. Jesteśmy na ukończeniu przygotowania propozycji. Natomiast 
propozycje zawsze będą budziły pewne dyskusje i z tymi dyskusjami też do państwa 
przyjdziemy, bo będziemy o tym mówić.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Lokalizacja to jest najtrudniejsza część tej operacji.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania do tego tematu?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Jednym zdaniem. Absolutnie popieram segregowanie, ale nie wiem, czy akurat 
zwiększenie stawek zachęca do segregacji, czy zniechęci. To jest symboliczna 
kwota, ale samo słowo podwyżka to może zniechęcić, więc nie wiem, ale 
absolutnie jestem za tym, żeby segregować, tylko może najpierw edukować, a już 
jak mieszkańcy będą mieli świadomość to może wtedy, nie wiem.  
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki komunalnej 
Pani radna w pełni zgoda. Ja jako radny miasta zeszłej kadencji, myśmy tą 
dyskusję mieli czy właśnie iść z maksymalnymi stawkami i w tamtym czasie między 
innymi duże spółdzielnie jak Spółdzielnia Przymorze nie segregowała i byłby to 
duży kryzys polityczny, gdybyśmy tą maksymalną stawkę wprowadzili, ale dzisiaj 
już Spółdzielnia Przymorze segreguje. Praktycznie to są śladowe ilości jeśli chodzi 
o spółdzielnie i nawet jeśli chodzi o wspólnoty podmiotów, które nie segregują. Są 
to raczej pojedyncze sztuki, detaliczne domków np. jednorodzinnych, gdzie to już 
wynika z pewnej świadomej decyzji, naszym zdaniem, właścicieli. Także ta 
struktura w tym czasie, pani mówiła o edukacji, ta edukacja się naszym zdaniem 
zadziała przez te dwa, trzy lata, od wprowadzenia reformy i uważamy, że to jest 
czas, żeby podsumować te trzy lata tej dyskusji i powiedzieć, że tak, my w 100% 
popieramy segregację i to ma odzwierciedlenie w tym, że jest dwukrotna różnica w 
stawkach. Też jeśli chodzi np. dla niezamieszkałych. Te propozycje, które państwo 
w tych uchwałach mieliście to są propozycje, w których ta frakcja dla nas 
najcenniejsza czyli szkło jest najtańsza, te pojemniki są najtańsze, bo są 
najbardziej pożądane, a najdroższe są pojemniki suche i niesegregowane, ale 
nawet w samej tej segregacji to pojemnik suchy jest jakby najdroższy, bo on jest 
najmniej pożądany, najmniej pożądana frakcja, nawet w samym modelu 
segregacji.    
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nie wiem. Odnoszę dziwne wrażenie, że mieszkańcy muszą się dołożyć do budowy 
tych PSZOK-ów i do pojemników. 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie. Wystarczy, że będą segregować.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Obawiam się, że właśnie mogą się zniechęcić i zamiast nadwyżki będzie deficyt.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ale to jest 18%.  
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Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nie wiem. 
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowych projektów uchwał: 
 
Druk nr 608 + Autopoprawka 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 608 + 
Autopoprawka. (Opinia nr 29-3/131-12/2016).  
 
Druk nr 609 + Autopoprawka 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 609 + 
Autopoprawka. (Opinia nr 29-3/132-13/2016).  
 
Druk nr 610 + Autopoprawka 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 610 + Autopoprawka. (Opinia nr 29-3/133-
14/2016).  
 
Druk nr 611 + Autopoprawka 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 611 + Autopoprawka. (Opinia nr 29-3/134-
15/2016).  
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Druk nr 612 + Autopoprawka 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 612 + Autopoprawka. (Opinia nr 29-3/135-
16/2016).  
 
Druk nr 613 + Autopoprawka 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 613 + 
Autopoprawka. (Opinia nr 29-3/136-17/2016).  
 
Druk nr 614 + Autopoprawka 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 614 + Autopoprawka. (Opinia nr 29-3/137-
18/2016).  
 
 

PUNKT – 9 
Budżet Obywatelski 2017. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Budżet Obywatelski kolejna edycja. Panie kierowniku bardzo proszę.  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji, Informacji i Komunikacji Społecznej 
Przed nami kolejna, czwarta edycja gdańskiego Budżetu Obywatelskiego. W tym 
roku kwota na Budżet Obywatelski decyzją Prezydenta wzrosła z 11 mln do 12,5 
mln zł. Będzie ona rosła przynajmniej do kolejnej jeszcze edycji Budżetu 
Obywatelskiego, gdzie zaplanowane zostało 14 mln zł. W tym roku 10 mln zł będzie 
rozdysponowanych na projekty dzielnicowe, 2,5 mln zł na projekt czy też projekty 
ogólnomiejskie. Jeżeli chodzi o harmonogram Budżetu Obywatelskiego ruszamy w 
tym roku z nim szybciej. Za chwilkę powiem dlaczego. Jak ten harmonogram 
wygląda: od 28 marca ruszamy z kampanią informacyjną, która potrwa do 30 
kwietnia. Będzie to pierwszy etap kampanii informacyjnej związanej z 
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zachęceniem Gdańszczan do składania wniosków do IV edycji Budżetu 
Obywatelskiego. Samo składanie wniosków będzie trwało od 1 do 30 kwietnia. Tutaj 
chcę powiedzieć, że wydłużamy ten okres składania wniosków o 2 tygodnie w 
porównaniu do poprzedniej edycji Budżetu Obywatelskiego przede wszystkim po to, 
żeby mieszkańcy mieli więcej czasu na to, żeby rzetelnie podejść do wypełnienia 
tych wniosków, żeby one były lepiej przygotowane. Już w tej chwili na stronie 
oficjalnej Miasta w zakładce Budżet Obywatelski są wskazane osoby z wydziałów 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku, jednostek organizacyjnych miasta, które będą 
mieszkańcom udzielać pomocy, informacji w zakresie kompetencji, które są w ich 
wydziałach czy jednostkach. Te osoby są podane z nr telefonu, z adresem e-mail, 
także można się z nimi w dwojaki sposób kontaktować. Sama ocena wniosków pod 
kątem wykonalności będzie się odbywała od 4 maja do 30 czerwca. Dwa miesiące. 
Tutaj też liczę na to, że dzięki temu, że nie będzie to okres wakacyjny, czyli okres, 
kiedy pracownicy głównie DRMG i ZDiZ, którzy oceniają te wnioski jednak chodzili 
na urlopy.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Należy się każdemu.       
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji, Informacji i Komunikacji Społecznej 
Oczywiście, że tak, należy się, ale wiemy, jakie były problemy później z tym, żeby 
wyrobić się na czas, więc liczę na to, że skoro będzie to maj i czerwiec, będzie 
mniej z tym problemu. Weryfikacja formalno – prawna i gospodarności również 
przez zespół konsultacyjny. Przez ten okres 2 miesięcy na bieżąco jak już zaczną 
spływać oceny z wydziałów, jednostek organizacyjnych miasta będziemy się 
zbierać, żeby omawiać projekty odrzucone, projekty, z którymi są jakieś problemy 
itd. Zespół też, w tym roku jednak powróciliśmy do zasady, która była w 
przedostatniej edycji Budżetu Obywatelskiego, będzie musiał, powiem 
kolokwialnie, „odklikać” każdy z projektów, które zostały zaakceptowane. Będzie 
musiało być ponowne głosowanie przez członków zespołu konsultacyjnego po to, 
aby było kolejne sito, że jednak nie zawierzamy do końca wydziałom i jednostkom, 
że dokonały dobrej oceny. Jednak wszystkie wnioski będzie trzeba, zespół będzie 
musiał odczytać i indywidualnie zagłosować. Stworzyliśmy teraz procedurę 
odwoławczą. Ona de facto funkcjonowała wcześniej, ale weryfikacja formalno – 
prawna kończyła się dnia, kiedy był ostatni dzień weryfikacji przez wydziały i 
jednostki. Już nie było tego czasu na spotykanie się zespołu konsultacyjnego. 
Przynajmniej formalnie. W tej chwili wydłużyliśmy jeszcze o okres trzech tygodni, 
czyli do 22 lipca będziemy rozpatrywać wszystkie odwołania. Jeżeli będzie 
potrzeba to będziemy dopraszać wnioskodawców, przedstawicieli wydziałów i 
jednostek, będziemy rozmawiać, zastanawiać się co zrobić, aby projekt jednak 
mógł być poddany pod głosowanie, ale tak oczywiście, żeby on spełniał te wszystkie 
warunki, które spełniać musi. Do 10 sierpnia odbędzie się losowanie numerów 
projektów na listach baz projektów. Głosowanie będzie trwało dwa tygodnie tak 
jak w latach ubiegłych od 12 do 25 września i trzy dni później do 28 września 
ogłosimy listę projektów, które trafią do realizacji. W tym roku doszliśmy do 
porozumienia z Gdynią, Sopotem i Rumią w zakresie opracowania wspólnego 
harmonogramu składania wniosków do Budżetu Obywatelskiego i głosowania, więc 
w tych czterech miastach będzie się odbywało to dokładnie w tym samym okresie. 
Natomiast zasady Budżetu Obywatelskiego każda z gmin ustala według własnego 
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uznania. Również zawarliśmy porozumienie á propos wspólnej promocji w pewnym 
zakresie i ta wspólna promocja będzie się objawiać tym, że będzie wspólny baner 
na trójmiasto.pl, który będzie zachęcał do glosowania w tych czterech gminach. 
Również będą plakaty w wagonach SKM. Tego dotychczas również nie było i ulotka 
w papierowym wydaniu gazety Nasze Miasto. Niezależnie od tej wspólnej promocji 
z trzema pozostałymi gminami oczywiście przygotowujemy promocję Gdańskiego 
Budżetu Obywatelskiego i do końca tego miesiąca odbędzie się konferencja 
prasowa inaugurująca tą czwartą edycję Budżetu Obywatelskiego. Plakaty 
tradycyjnie w szkołach, Radach Dzielnic, bibliotekach, miejskich instytucjach, city 
light`y, teraz również i bilbordy. Tego dotychczas nie było. Spoty radiowe w Radio 
Gdańsk, Radio Plus. Dodatkowo Herold Gdański, Panorama Pomorza, reklama w 
mediach społecznościowych. Dodam, że nawiązaliśmy współpracę z panią Magdą 
Danaj. Ona jest gdańską rysowniczką. Chcemy coś stworzyć na wzór komiksu na 
temat Budżetu Obywatelskiego. Mam nadzieję, że to się uda, żebyśmy próbowali to 
za pośrednictwem Facebooka, chodzi nam o to, żeby możliwie do najszerszej grupy 
odbiorców trafić, również do młodych gdańszczan. Dwa warsztaty z pisania 
wniosków przygotowujemy 7 i 12 kwietnia. Odeszliśmy w tym roku od podpisywania 
umowy tak jak dotychczas to było. Tak było w poprzedniej edycji z forum Rad 
Dzielnic. Wówczas to kosztowało 20 tys. zł. To był szereg spotkań w dzielnicach na 
etapie przygotowywania wniosków i później na etapie głosowania. Niestety albo 
realizator za słabo się przyłożył do promocji samej idei tych spotkań, albo po 
prostu cieszyło się to tak małym zainteresowaniem. W każdym razie bardzo mało 
gdańszczan wzięło udział w tych spotkaniach i w tym roku nie wydajemy tych 
pieniędzy w ten sposób. Organizujemy dwa warsztaty. Jeden będzie w IKM-ie, czyli 
w centrum Gdańska, a drugi chyba gdzieś w Oliwie zorganizujemy. Zrobimy to sami 
Referat Komunikacji Społecznej, doprosimy osoby, które będą do tego potrzebne. 
Rozreklamujemy to i wszyscy, którzy będą mieć na to ochotę przyjść to będą mogli 
wziąć w tym udział. Nie ma chyba konieczności, żebyśmy byli w każdej dzielnicy, 
czy w każdym okręgu wyborczym. Dodatkowo osiem lekcji w Gdańskich liceach. Tu 
Prezydent Grzelak będzie prowadzić spotkania z Gdańszczanami lekcje na temat 
trzech tematów: segregacji szkła, ścieżek rowerowych i właśnie również Budżetu 
Obywatelskiego. Może się uda zachęcić również najmłodszych Gdańszczan do 
udziału w Budżecie. Przypomnę, że trzeba mieć ukończony 16 rok życia, więc 
licealiści jak najbardziej się łapią na to. Zakładki jeszcze do książek w 
bibliotekach, informacja na gdansk.pl Budżet Obywatelski. Niezależnie będziemy 
chcieli podpisać umowę z Fundacją Gdańską po to, aby weszli oni bezpośrednio już 
do mieszkańców we wszystkich gdańskich dzielnicach przede wszystkim po to, żeby 
ich zachęcić do głosowania w Budżecie Obywatelskim. Jak wiemy w poprzedniej 
edycji ta frekwencja była niższa niż w edycji drugiej. O ile nie uważam, że liczba 
wniosków jeżeli będzie wyższa, będzie pokazywała to, że jest większe 
zainteresowanie Budżetem Obywatelskim, może będzie większa, ale nam zależy na 
tym, żeby te wnioski były sensownie przygotowane i przemyślane, przede 
wszystkim różnorodne, o tyle nam na tej frekwencji nam bardziej zależy. Zespół 
konsultacyjny będzie w składzie, ja będę w nim uczestniczyć, będzie dwóch 
radnych miasta Gdańska, pan radny Borawski i pan radny Walentynowicz, dwóch 
przedstawicieli Rad Dzielnic, Rady Dzielnicy Chełm Marian Menczykowski, Radny 
Dzielnicy Kokoszki Krzysztof Nowotarski i dwóch przedstawicieli Gdańskiej Rady 
Organizacji Pozarządowych pani Beata Matyjaszczyk i Mateusz Hoppe. 5 głosów na 
projekty, 5 pkt na projekty dzielnicowe, 1 głos na projekt ogólnomiejski. Samych 
zmian w zasadzie jeżeli chodzi o Budżet Obywatelski dla mieszkańców Gdańska 
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specjalnie nie ma. Te zmiany głównie będą dotyczyć naszej pracy, pracy wewnątrz 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. Tego, żeby te wnioski były lepiej oceniane. Na 
pewno będziemy się starać, żeby nie dopuszczać do sytuacji, że jakakolwiek 
jednostka przygotowuje ocenę z wyszczególnieniem, że realizacja do wysokości 
środków przeznaczonych na zadanie. Nie ma do wysokości środków przeznaczonych 
na zdanie tylko na konkretne rzeczy, które są wskazane w projekcie. Wszystkie 
będą musiały teraz być mailowo, pisemnie uzgadniane z wnioskodawcą. Jak się 
okazuje czasami takie konsultacje telefoniczne pomimo tego, że na coś się 
umawiamy, w momencie już kiedy wniosek trafia pod głosowanie wtedy okazuje 
się, że o czymś innym jednak rozmawialiśmy, a to nie do końca. To tyle z mojej 
strony w dużym skrócie. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania á propos Budżetu Obywatelskiego 
tegorocznej edycji?   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Panie kierowniku proszę powiedzieć w końcu ile, cztery gminy się udało namówić 
do tego kalendarza, czy jest ich więcej? 
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji, Informacji i Komunikacji Społecznej 
Gdynia, Sopot i Rumia. Na razie tylko te. Inicjatorem było miasto Sopot, pan 
Prezydent Skwierawski. Na chwilę obecną Gdynia, Sopot i Rumia. Zobaczymy co 
będzie w przyszłym roku.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy ma pan wiedzę, czy na płaszczyźnie Obszaru Metropolitalnego Gdańsk, Gdynia 
Sopot czy tu się nie udało więcej tych samorządów namówić do współpracy? 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Deklarowało 11 czy 13.  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji, Informacji i Komunikacji Społecznej 
W tych rozmowach uczestniczyłem tylko na pewnym etapie, w jednym z pierwszych 
spotkań, szerszą wiedzę na jednak pan Prezydent Skwierawski. Trudno mi 
powiedzieć. Na pewno cześć gmin już podjęła jakieś działania dotyczące Budżetu 
Obywatelskiego i oni w tej chwili po prostu nawet nie mogli się załapać na te nasze 
wspólne terminy.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Z tego co wiem to od kolejnej edycji już tych gmin będzie więcej. W tym roku 
terminy się po prostu nie zgrały gminy, bo te warunki jednak w każdej z gmin są 
różne. Gdyby miały być jednakowe terminy głosowania i składania wniosków to to 
w miarę wychodziło. Myślę, że warto też promować te rzeczy, które już się 
wydarzyły, bo to zawsze robi największe wrażenie jak się zestawia jak to wyglądało 
przed, a po wykonaniu i to działa na wyobraźnię i też zachęca do głosowania i 
promocyjnie na pewno bardzo fajnie wygląda. Czy są jeszcze jakieś pytania? 
Dziękujemy bardzo.    
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PUNKT – 10 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Z korespondencji mamy odpowiedź pana Prezydenta dotyczącą też Budżetu 
Obywatelskiego, tego o czym rozmawialiśmy na jednej z ostatnich Komisji, czyli 
ciąg pieszo – rowerowy na Przymorzu. Wnioskowaliśmy o to, żeby poszukać środków 
inwestycyjnych na dokończenie tego zadania i pan Prezydent odpisuje, 
korespondencja z dnia dzisiejszego, sugeruje, żeby wnioskodawca złożył wniosek 
do tej edycji, że ze względu na to, że kosztuje to 560 tys. i nie mamy 
zaplanowanej takiej kwoty obecnie w środkach inwestycyjnych na rok 2016.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
To dziwi strasznie, bo 70 tys. zł wróciło do budżetu, także wydaje się, że te 
pieniądze są możliwe do wydania, ale może Prezydent wie lepiej.    
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jakie 70 tys.?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
70 tys. wróciło z Działu Kadr i Organizacji, które nie zostały wykorzystane na 
kwiatki, upominki dla mieszkańców, ponieważ to co wysyłałam, że zmniejszyła się 
liczba imprez w tym roku, natomiast o 80 tys. zwiększyły się środki przeznaczone 
na te imprezy i ostatnio dostałam maila, że jednak 70 tys. wraca do budżetu, bo 
zostało to przeliczone.    
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale tu mówimy o 560 tys.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ale wróciło jeszcze 20 tys., ale nie pamiętam na czym zaoszczędzone, także myślę, 
że jakby się zsumowało to powinno być.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Proponuję, żebyśmy wrócili do tematu, właśnie druga część mojej wypowiedzi 
odnosiła się do tego, że w związku z tym, że Komisję mamy w tym miesiącu 10 dni 
przed sesją, rozmawiałem z panią Skarbnik w zeszłym tygodniu i pani Skarbnik 
powiedziała, że nie chce sytuacji, w której ona nam przedstawi druk tuż przed 
Komisją, a potem przez te 10 dni jeszcze może się coś zmienić i będzie wpływać 
Autopoprawka. Nie chcę takiej sytuacji, w związku z tym chciałbym państwu 
zaproponować, że zwołam Komisję w czwartek przed sesją o godz. 8:30. Prosiłbym 
już o zaplanowanie. W sali 003, która będzie poświęcona zmianom w budżecie i 
WPF-ie. Te druki dopiero wpłyną do państwa pewnie jutro. W związku z tym będzie 
ponad tydzień na ewentualne przygotowanie się do przejrzenia i zadania pytań. 
Temu poświęcona będzie ta komisja, ewentualnie jeżeli coś jeszcze w trakcie tych 
10 dni wpłynie do naszej komisji to także to uwzględnię, ale to już jako dodanie do 
porządku obrad w dniu obrad Komisji. Czy są jeszcze jakieś wolne wnioski, pytania? 
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Nie widzę. Zamykam posiedzenie i podpisuję od razu porządek na to posiedzenie 
przed sesją.      
 
 
 

Koniec -  godz.17:20. 
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